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پایان کار ساکت 
در فدراسیون فوتبال؟

به ســرمربی تیم ملی گفته شده از این به بعد  �
مکاتبــات و تماس های خــود را از طریق مهدی 

خراطی انجام دهد.
به گزارش ورزش ســه، ســال ها بعد از حضور 
جــدی محمدرضا ســاکت در ســمت مدیر مرکز 
تیم هــای ملی فوتبال ایران به نظر می رســد دوره 
این مدیر اصفهانی شــاغل در فدراسیون فوتبال به 
پایان رسیده باشد. این خبری است که در آغاز سال 
کاری جدید در فدراسیون دهان به دهان می چرخد. 
ساکت درحال حاضر در اصفهان است و چندروزی 
اســت به محل کار خــود در مرکــز تیم های ملی 
مراجعه نکــرده، اما به نظر می رســد تصمیماتی 
جــدی دراین بــاره گرفته شــده اســت. خبری که 
روی ایــن موضوع صحه می گذارد همان مســئله 
مکاتبات سرمربی تیم ملی با خراطی است و اینکه 
دیگر با محمدرضا ساکت در ارتباط نباشد. ساکت، 
مدیر ســابق تیم فوتبال ســپاهان است که بعد از 
جدایی از این تیم با حضور مهدی تاج در ســازمان 
لیگ و فدراســیون فوتبال به تهران نقل مکان کرد 
و در دوران نایب رئیســی و ریاست مهدی تاج کنار 
او بــود و حتــی به عنوان سرپرســت روی نیمکت 
تیــم ملی فوتبال ایران نشســت. بــا تغییراتی که 
در رأس فدراســیون فوتبال اتفاق افتــاده، به نظر 
می رسد دوره دگرگونی و تغییرات فرارسیده باشد و 
آرام آرام نفرات جدیدی جایگزین چهره های سابق 
فدراســیون فوتبال شوند. با این شرایط آینده کاری 
ساکت نیز به بازگشت به پست مدیریت باشگاهی 

در فوتبال ایران خواهد انجامید.

سعادتمند: مطالبات بازیکنان؟ 
هرچه را گفتم اجرائی می کنم

مدیرعامل اســتقلال می گوید بــه دنبال جذب  �
افرادی است که بتوانند به این باشگاه کمک کنند.
استقلال،  باشگاه  احمد سعادتمند، مدیرعامل 
بــا  جلســاتش  دربــاره  خبرنــگاران  جمــع  در 
پیش کسوتان این باشــگاه گفت: چندروزی است 
که میزبان پیش کســوتان هســتیم. به من افتخار 
می دهند کــه به باشــگاه اســتقلال؛ یعنی خانه 
خودشــان می آیند. امروز میزبان همســر مرحوم 
پورحیدری؛ خانم شــجاعی، بودیــم. از دیدن این 
عزیزان خوشــحال هســتم و امیدوارم در کنار این 
عزیزان لحظات خوبی را در اســتقلال رقم بزنیم. 
او افــزود: از ۱۶ فروردیــن که توفیق داشــتیم در 
خدمت شــما در استقلال باشــیم، تلاش کردیم با 
نشست های کارشناسی، دقیق و با رعایت مباحث 
حقوقی و قانونی، با عزیزانــی که علاقه مندند به 
اســتقلال کمک کنند، جلسه داشــته باشیم. این 
موضوع با رعایت همه جوانب انجام می شــود و 
با آن کســی که اهلیت و رزومه دارد، وارد جلسه 
می شــویم. ایــن را بارها گفته ام کــه به خاطر یک 
میلیارد تومان، هرگز ۱۰ میلیارد تومان باشگاه را زیر 
قرض نمی برم، چون باشگاه استقلال بزرگ است 
و مدیون یک یا دو میلیارد نخواهد بود. در تلاشیم 
عزیزانی را که عاشقانه استقلال را دوست دارند و 
می خواهند به تیم کمــک کنند کنار تیم بیاوریم و 
از وجودشان استفاده کنیم. کسانی می توانند به ما 
کمک کنند که امتیازات بیشتری به باشگاه بدهند. 
فکر می کنم تا یکی، دو هفته آینده اتفاقات خوبی 
را در اســتقلال رقم بزنیم. این نوید را به هواداران 
می دهم که با تمــام توانمان و با کمک هواداران، 
پیش کسوتان و صاحب نظران، بتوانیم نتایج بسیار 

خوب و در شأن باشگاه استقلال را کسب کنیم.
مدیرعامل استقلال درباره مطالبات بازیکنان و 
زمان پرداخت ایــن پول بیان کرد: در این دو هفته 
یک بار مصاحبه کــردم و آن هم در برنامه فوتبال 
برتر بود و احساس کردم بعد از چندین روز حضور 
در باشگاه لازم اســت صحبتی با هواداران داشته 
باشیم. امروز هم قصد مصاحبه ندارم و به احترام 
شــما خبرنگاران در اینجا حاضر شده ام تا با شما 
صحبت کنم. ما سعی می کنیم آنچه را که گفتیم 

اجرائی کنیم. 

لورنزتی: خبرنگاران ایتالیایی 
می خواهند مردم را با شایعات 

شگفت زده کنند
ســرمربی تیم والیبال ترنتینو گفــت: خبرنگاران  �

ایتالیایی در شرایط فعلی، ســوژه های چندانی برای 
نوشــتن ندارند، به همین خاطر سعی می کنند مردم 
را با شــایعات شگفت زده کنند. به گزارش خبرگزاری 
تســنیم، روزنامه گاتزتو دلو اسپورت مدعی شده که 
آنجلو لورنزتی، سرمربی تیم والیبال ترنتینوی ایتالیا، 
جدی ترین گزینه برای هدایت تیم ملی والیبال ایران 
است و با وجود اینکه فدراسیون ایران در حال رایزنی 
با گزینه های مختلف است، اما مذاکره با این سرمربی 
ایتالیایــی به خوبــی پیش مــی رود. لورنزتی در این 
مورد گفــت: خبرنگاران ایتالیایی در شــرایط فعلی، 
ســوژه های چندانی برای نوشــتن ندارند، به همین 
خاطر ســعی می کنند مردم را با شایعات شگفت زده 
کنند. لورنزتی پیش از این گفته بود: هدایت تیم ملی 
ایران برای همه مربیان از جمله من، فرصت بســیار 
بزرگی اســت، اما من با یک باشگاه خیلی خاص به 
نــام ترنتینو تا ماه ژوئن ســال ۲۰۲۱ قرارداد دارم، به 
همیــن خاطر نمی توانم خــودم را کاندیدای هدایت 

تیم ملی ایران بدانم. 

 AFC سوء استفاده
از فوتبال دوستان ایرانی فقط

 برای لایک و کامنت
در فضــای مجــازی  �  AFC صفحــات رســمی

همراهــی  از  بهره مندشــدن  بــرای  مدت هاســت 
فوتبال دوســتان ایرانــی بــه طــور پنهــان از آنهــا 

سوء استفاده می کنند.
به گــزارش ایرنا، بهترین بازیکن آســیایی در جام 
جهانی، بهترین گل از راه دور در لیگ قهرمانان آسیا، 
بهترین ســتاره منطقه مرکزی در قــاره کهن، تبریک 
تولد حســین شــمس، پیشــنهاد صفحه پیش زمینه 
محمد نوری، گیتارزدن ارســلان مطهــری و ... تنها 
نمونه های کوچکی از پست های اخیر سایت، صفحه 

اینستاگرام و توییتر AFC است که منتشر شده. 
مدت هاســت که صفحات رســمی کنفدراسیون 
فوتبــال آســیا در فضای مجــازی اهمیــت ویژه ای 
بــه دنبال کننــدگان ایرانی خود می دهنــد و بارها با 
موضوعات مختلف به سراغ آنها می آیند؛ یک روز با 
گذاشــتن یک نظرسنجی، روز دیگر با طرح یک سؤال 

و مرتبه بعدی با تبریک تولد و ... .
آنهــا متوجه شــده اند ایجاد فضــای رقابتی بین 
فوتبال دوســتان ایرانی، اســتقبال آنهــا را از صفحه 
AFC در اینســتاگرام و توییتــر چندبرابــر می کند؛ به 
نظرســنجی های آنهــا اعتبــار می دهــد و به همین 
دلیل بر کار خود پافشــاری می کنند. آنها فهمیده اند 
که به طورمثال بین هواداران اســتقلال و پرسپولیس 
کری خوانی وجود دارد و با همین حربه، پســت هایی 
را منتشــر می کنند که باعث می شود آن هواداران با 
تمام وجود مشارکت داشــته باشند و پست مربوطه 
را بازنشــر کنند و بــه آن بپردازند. هنــوز از ماجرای 
ســیدجلال حســینی و فرهاد مجیدی زیاد نگذشته 

است.
برای اینکه متوجه شــوید چقدر اختلاف اســت 
میان یک پست اینستاگرامی که پای یک یا چند ایرانی 
در میان است با پستی که هیچ خبری از فوتبالیست ها 
و مربیان و تیم های ایرانی نیســت، بهتر است به این 
قسمت توجه بیشتری داشته باشید. پستی در صفحه 
اینســتاگرام AFC منتشر شد که در آن هیچ خبری از 
ایرانی ها نبود. پست مذکور کمتر از هفت هزار لایک 
خورد و کمتر از ۲۰۰ عدد کامنت. حال، هفته گذشته 
یک پســت که در آن یک ایرانی حضور داشت حدود 
۵۵ هزار لایک گرفت و نزدیک به شــش هزار و ۵۰۰ 
کامنت گرفت. فاصله فاحشــی میان این دو پســت 
وجود دارد و همین فاصله چیزی اســت که AFC را 

نسبت به کاربران ایرانی حساس کرده. 
به نوعــی AFC از کاربران و دنبال کنندگان ایرانی 
خود سوءاســتفاده می کند تا استقبال از صفحه خود 
را بالا ببرد و اســتفاده و ســودهای خود را از این کار 
ببرد و بارها مشــاهده کرده ایم که در مسائل مختلف 
به وجودآمده پیرامــون فوتبال ایران که کلان تر بوده، 
کامــلا به همین علاقه مندان بی اعتنــا بوده و آنها را 
در نظر نگرفته اســت؛ به طورمثال در همین مسئله 
میزبانی در لیگ قهرمانان آســیا کــه حق آن در دور 
رفت از چهار تیم ایرانی گرفته شــد، فوتبال دوستان 
ایرانی کمترین اهمیتی برای AFC نداشتند و هزاران 

کامنت ایرانی ها بدون یک پاسخ کوچک ماند.
از طــرف دیگر در فضای مجــازی و همچنین در 
رســانه ها نظرسنجی های AFC بســیار اهمیت پیدا 
کرده و کامــلا به آن پرداخته می شــود. درحالی که 
مشــخص اســت خیلی از آنها کوچک ترین اعتباری 
ندارند و صرفا در حد یک ســرگرمی است. چند روز 
 AFC پیش نظرســنجی ای در سایت و اینســتاگرام
گذاشته شد که بسیار جالب بود. بهترین فوتبالیست 
آســیایی در جام جهانی کیســت؟ علیرضا بیرانوند 
یکی از گزینه ها بود و باید با سامی الجابر عربستانی، 
کیســوکه هوندای ژاپنــی، پارک جی ســونگ کره ای 
و تیــم کیهیل اســترالیایی رقابت می کــرد. در عین 
تعجب این بیرانوند بود که برگزیده شــد، درحالی که 
رقبای او هرکدام ســابقه دو یا ســه حضور در جام 
جهانی، زدن گل های حســاس و رسیدن به مراحل 
بالاتر را در کارنامه شــان داشــتند، اما به خاطر رأی 
بیشــتری که کاربران ایرانی دادنــد، بیرانوند برترین 
بازیکن شــد. حال در واقعیت چند ســال است که 
فوتبالیســت های ایرانی نتوانســته اند یک جایزه در 
مراســم ســالانه برترین بازیکن آســیا دریافت کنند. 
آیا واقعا بهــادادن به این نظرســنجی های مجازی 
کار درســتی اســت و معیار قابل اعتنایی به حساب 
می آید؟ یا فقط حربه ای اســت بــرای فریب دادن و 

سوءاستفاده مجازی؟

ورزش

خبر گزارش
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شرق: باشگاه تراکتور، از معدود تیم های به معنای 
واقعی «خصوصی» اســت که بدون وابســتگی به 
نهاد یا ارگانی خاص توســط یک شــخص حقیقی 
اداره می شــود. باشــگاه تراکتور که بعد از صعود 
بــه لیگ برتر بخشــی از ســهامش در اختیار ارگان 
نظامی قرار گرفته بــود، از دو فصل قبل مالکیتش 
به طور کامــل در اختیار محمدرضا زنوزی اســت. 
مالک متمول این باشــگاه از همــان لحظه ورود با 
ولخرجی ای عجیب وغریب، ســه کاپیتان تیم ملی 
فوتبــال ایران را بــا رقم های بالا بــه تراکتور آورد. 
احسان حاج صفی، مسعود شجاعی و اشکان دژاگه 
ســه بازیکنی بودند که کمتر کسی تصور می کرد هر 
ســه نفر در یک تیم ایرانی به صورت هم زمان بازی 
کنند، اما این اتفاق با حضور زنوزی افتاد. زنوزی اما 
به همین مورد هم قانع نبود و با خریدهای جنجالی 
بــرای نیمکت مربیگــری تیمش، در تــلاش بود تا 
تراکتــور را به جمع تیم های برتــر لیگ و بعد، لیگ 
قهرمانان آســیا اضافه کند. حضور سرمربی سابق 
تیم ملی بلژیک و بعد سرمربی سابق لیورپول شاید 
در ظاهر هیجان انگیز باشــد، اما ســن بالای این دو 
مربی باعث شد آ ن طور که باید نتوانند برای تراکتور 
مفید باشــند و هر دو بعد از مدتی توسط زنوزی از 
کار برکنار شــدند تــا واژه  «برکناری» بــرای این تیم 
چندان واژه غریبی نباشــد. در این بیــن اما حضور 
بازیکنــان خارجی باکیفیت به صــورت کوتاه مدت، 
ضربــه مهلکــی را به ایــن تیم از لحــاظ حقوقی 
در فیفــا زد و چهره تراکتور را کــه پیش تر آن چنان 

«شکایت خور» نبود کمی بد نشان داد.
لی اروین؛ از هت تریک تا فــرار از ایران و دریافت 

غرامت
لــی اروین، بازیکن تیم کیلمارنوک اســکاتلند، با 
عقد قراردادی چهارســاله به تراکتورســازی تبریز 
پیوســته بود. نکته جالب توجه اینکه زنوزی اعتقاد 
عجیبی داشــت که بازیکنان خارجــی این تیم باید 
قرارداد بلندمدت با تراکتور امضا کنند. یکی از همین 
بازیکنان اروین بود که با عقد قراردادی چهارســاله 
تراکتوری شد. او که ســابقه حضور در تیم های زیر 
۱۷ و ۱۹ ســال اســکاتلند را در کارنامه داشــت، با 
تراکتور خوب آغاز کرد. اروین توانســت با حضور در 
تراکتور رکورد سریع ترین هت تریک تاریخ لیگ برتر را 
که در اختیار آرش برهانی بود بشــکند و طی هفت 
دقیقه مقابل ذوب آهن ســه بار گلزنــی کرد. او که 
روزهای خوبی را با تراکتور تجربه می کرد، یکباره از 
این تیم جدا شــد و به ایران بازنگشت. ظاهرا برای 
این بازیکنان بند فســخ یک طرفه در قراردادشان به 
ســود بازیکن لحاظ شده بود که اروین نیز از این بند 
اســتفاده کرد. اما این پایان کار نبود. او با شــکایت 
از باشگاه، توانســت محکومیت آنها را به پرداخت 
صــد هزار دلار بگیرد؛ بازیکنی که بعدها اعلام کرد: 
«به دلیل تفاوت های فرهنگی، زندگی در ایران برایم 
شــکنجه بود و نمی توانستم این وضعیت را تحمل 
کنم». گفتنی است اروین دو بار در مقاطع مختلف، 
تراکتور را به بهانه افســردگی ترک کــرده بود و در 

پایان نیز توانست صد هزار دلار از تراکتور بگیرد.
آنتونی استوکس؛ تفریح در تبریز و تهران

و دریافت غرامت
بازیکنی که ســابقه پوشــیدن پیراهن ســلتیک 
اســکاتلند و آرســنال انگلیــس را دارد، در ظاهــر 
باید فردی حرفه ای باشــد، اما اســتوکس ظاهرا به 
قصد تفریح فوتبال بازی می کند و چندان علاقه ای 
به رعایت مســائل انضباطی نــدارد، اما چیزی که 

مشخص است این اســت که با نوشتن قراردادهای 
محکم می تواند حق و حقــوق خود را تا ریال آخر 
بگیــرد. او که با عقد قراردادی دوســاله قرمزپوش 
شــده بود، به ســبک اروین و به دلایل افســردگی 
یکباره تراکتور را ترک کرد. باشگاه تراکتور اعلام کرد 
که از این بازیکن به کمیته انضباطی فیفا شــکایت 
کــرده و قطعا به حق و حقوق خــود از این بازیکن 
خواهد رســید، اما حکــم فیفــا برعکس صحبت 
مدیــران تراکتور بود. «باشــگاه تراکتور به پرداخت 
۴۰۰ هــزار دلار بــه آنتونی اســتوکس به علاوه پنج 
درصد دیرکرد در پرداخت حق و حقوق او محکوم 
شد». بازیکنی که به قراردادش پایبند نبود و یکباره 
تیمش را تــرک کرد هم توانســت ۴۰۰ هزار دلار از 
تراکتور بگیرد! همین روند از ســوی استوکس برای 
باشــگاه پرســپولیس نیز رخ داده، با این تفاوت که 
فعلا این بازیکــن ایرلندی از سرخ پوشــان پایتخت 
شــکایت نکرده و هیچ بعید نیســت با تناقض های 
گفتاری محمدحسن انصاری فرد، استوکس بتواند از 

پرسپولیس نیز غرامت سنگینی دریافت کند.
کوین کنستانت با مشکل قلبی ۸۰۰ هزار دلار

 از تراکتور گرفت
تراکتور کــه علاقه وافری به جذب ســتاره های 
بازنشســته خارجی داشــت، این بار بازیکن ســابق 
آث میــلان ایتالیــا را جذب کــرد. تراکتوری ها که از 
جذب ایــن بازیکن هیجــان زده شــده بودند، برای 
معرفی ایــن بازیکن فقط به گفتن «بازیکن ســابق 
میــلان» بســنده می کردند؛ فــارغ از اینکــه کوین 
کنستانت مشکل قلبی دارد و باید در تست پزشکی 
شــرکت کند. ایــن اتفاق هــا رخ نداد تــا او با عقد 
قراردادی سه ســاله تراکتوری شــود، اما مشکلات 
عدیده این بازیکن ۳۳ ســاله همــراه با مصدومیت 
باعث شــد او حتی یک دقیقه هم پیراهن تراکتور را 
در یک مسابقه رسمی بر تن نکند. علاوه بر این، او به 
فیفا برای دریافت مطالباتش شــکایت کرد و موفق 
شد با گرفتن ۸۰۰ هزار دلار، تراکتور را نقره داغ کند. 
ایوب بهتاش، مدیرعامل سابق تراکتور، در تاریخ ۳۰ 
بهمن ۹۷ در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان 
پیرامون فســخ قرارداد با کنســتانت این طور گفته 
بــود: «در صورتی کــه قرارداد کنســتانت به خاطر 
مشــکلات قلبی فســخ شــود، فقط تعهدات مالی 
تــا زمان حضــورش در تیم را پرداخــت می کنیم و 
مابقــی مبلغ قــراردادش را نمی پردازیم و در مفاد 
قرارداد بازیکنان همه مســائل حقوقــی را رعایت 
کردیم. باشــگاه ما و آقای زنوزی بــه قرارداد خود 
پایبند اســت،  اما به شــرطی که این بازیکن تا زمان 
تعیین شده سلامت خود را به دست بیاورد. تاکنون 
هیچ پولی از ســمت باشگاه تراکتورســازی به این 
بازیکن پرداخت نشــده اســت». گفتنی است رقم 
قرارداد کنســتانت با باشگاه تراکتور سالی ۵۰۰ هزار 
دلار بود، اما او موفق شد با شکایت به فیفا، تراکتور 
را بــه پرداخت ۸۰۰ هزار یــورو (نزدیک به دوبرابر 
قرارداد یک ساله اش) محکوم کند که بدون حضور 
در زمین مســابقه حتی برای یک  دقیقه، برد بزرگی 

برای بازیکن سابق میلان محسوب می شود.
نکته ای که حداقل برای تراکتور مشــخص شده، 
این اســت که بخــش حقوقی این تیــم نمی تواند 
قــرارداد محکمی بــا بازیکنان خارجــی امضا کند 
و هــر خارجی ای که بــه تراکتور ملحق می شــود، 
درواقع یــک پرونده حقوقی برای آنهــا در فیفا باز 
می کند که به طورقطع همراه با محکومیتی سنگین 

بود.   خواهد 

حمیده عباســعلی این روزها حال خوشی دارد. حال 
خوش او به خاطر عقب افتــادن بازی های المپیک ۲۰۲۰ 
توکیو اســت. اینکــه می تواند در فرصت یک ســال ونیم 
باقی مانده تا بزرگ ترین رویداد ورزشی دنیا دوباره خودش 
را به اوج برساند و به مدال المپیک فکر کند. پرافتخارترین 
بانــوی کاراتــه ایــران در شــرایطی ســهمیه حضور در 
المپیک توکیو را کســب کرد که بلافاصله با مصدومیت 
غیرمنتظره اش شــوک بزرگی را به ورزش کشور وارد کرد. 
ویروس کرونا اما فرصتی خوب پیش روی او گذاشــت تا 
با تعویق بازی های المپیک، همچنــان به حضور در این 
بازی ها امیدوار باشد. قهرمان کاراته زنان آسیا و جهان که 
به تازگی بعد از انجام عمل جراحی از آلمان برگشــته، با 

«شرق» گفت وگو کرد.
 از مسابقات اتریش صحبت کنیم؛ جایی که در یک  �

شب، هم همه را خوشحال کردی و هم ناراحت.
بله، واقعا همین طور اســت که می گویید. خودم هم 
همین تعبیر را از مسابقات آن شب دارم. تکلیف سهمیه 
المپیک من در اتریش معلوم می شــد. خوشــبختانه با 
بازی های خوبی که پشت ســر گذاشتم، توانستم به فینال 
برســم و همین فینالیست شــدنم، باعث شد که سهمیه 
را بگیــرم. اما همــه هدف من این بود کــه با گرفتن یک 
مــدال طلای خوش رنگ، این ســهمیه را بگیرم. قرار بود 
مســابقه ام به صورت زنده از شبکه های مختلف پخش 
شــود. خیلی از مردم منتظر بودند تا مسابقه ام را ببینند. 
دلم می خواست هرطور شده آنها را شاد کنم، به خصوص 
در آن روزهــای بحرانی کرونا کــه هیچ کس دل ودماغی 
نداشت. شرایط ولی آن طور که انتظارش را داشتم پیش 
نرفــت و در هفت ثانیه پایانی مســابقه ام، ضربه بدی از 
حریفم خوردم. چاره ای نداشتم جز اینکه به مبارزه ادامه 
دهم، چون اگر مســابقه را رها می کردم، حریفم را برنده 
اعلام می کردند. آســیبی که آن لحظه به من وارد شــد، 
آن قدر شــدتش بالا بود که چه حاضران در ســالن و چه 
کسانی که از تلویزیون مسابقه را می دیدند، متوجه شدند 
چقدر عمیق است. حتی مسئولان مسابقات به من اجازه 
این را ندادند که روی سکو بروم و بلافاصله به بیمارستان 
منتقلم کردند. واقعا دوران خیلی ســختی را در این ۴۰، 
۵۰ روز گذشــته پشت سر گذاشتم، اما خب خوشحالم که 

حداقل توانستم مردم را شاد کنم.
 فکر کنم وقتی فهمیدی که رباط صلیبی پایت پاره  �

شده، امیدت را برای المپیک ۲۰۲۰ از دست دادی.
خــب واقعا شــوک خیلــی بزرگی به من وارد شــده 
بود. نزدیک به دو ســال پرفشــار را پشت ســر گذاشته و 

در مســابقات انتخابی شــرکت کرده بودم تا ســهمیه را 
بگیــرم، اما یک دفعه همه چیز به هــم ریخت. خودم فکر 
می کردم آسیب پایم کشیدگی باشد. فکرش را نمی کردم 
پارگی باشــد، اما وقتی معلوم شد پارگی است، مسئولان 
فدراسیون و وزارت ورزش سریع مرا به هانوفر اعزام کردند 
تا آنجا کارهای درمانم انجام شــود کــه از المپیک عقب 
نمانــم. ضمن اینکه با وجود کرونا اصلا امکان بازگشــت 
به ایران را نداشــتم و به شــدت درد می کشــیدم. آن قدر 
وضعیتم بد بود که نه می توانستم بنشینم و نه دراز بکشم. 
نمی دانید با چه ســختی ای از اتریش به آلمان رفتم. من 
درســت در چهارمین روز مصدومیتم جراحی شدم. دکتر 
امینی و تیمشان که از پزشــکان مجرب در آلمان هستند 
این قول را به من دادند که مرا به موقع به المپیک برسانند. 
ایشــان قبلا کتف ســهراب مرادی را هم عمل کردند که 
خیلــی رضایت بخش بود. همین به من انگیزه می داد که 
خوش بین باشــم. از طرفی عملی که روی پای من انجام 
شــد، جدید بود که با عمل های دیگر فرق داشت. همین 

امیدوارم کرد که می توانم به توکیو برسم.
 اما وقتی فهمیدی که المپیک یک سال دیگر عقب  �

افتاده، بیشتر از قبل امیدوار شدی.
بلــه، واقعا خیلی خوشــحال شــدم. فکــر می کنم 
عقب افتادن المپیک برای ورزشکارانی مثل من، سهراب 
مرادی و حسن یزدانی که آنها هم مصدوم هستند، خیلی 
خوب شد، اما یک سال تأخیر هم زمان زیادی است. مدام 
باید انتظار بکشم و این موضوع کمی برایم سخت است. 
تعویق المپیک خیال پزشکان من را هم راحت کرد. برای 
همین به من اجازه دادند به ایران برگردم و ســر فرصت 

برنامه هایم را انجام دهم.
 الان در چه مرحله ای از درمان هستی؟ �

من یکشــنبه هفته پیش به تهران آمدم. چون تازه از 
ســفر آمده ام، باید دو هفته در قرنطینه باشم. البته بعید 
می دانم مشــکلی پیش آمده باشــد، چون هم در آلمان 
همه چیز خیلی خوب رعایت می شــد، هم در طول پرواز. 
کلا یک پرواز پیدا کردیم کــه بتوانیم به ایران بیاییم و در 
آن پرواز نیز شرایط خیلی خوب بود. هم مسافران خیلی 
رعایت می کردند و هم کادر پرواز. همه ماسک داشتند و 
فاصله رعایت می شد. بخشــی از فیزیوتراپی را در آلمان 
انجام دادم. فعلا می توانم روی پایم بایســتم و کمی راه 
بروم. ادامه مراحل درمانم را در ایران زیر نظر متخصصان 
مربوطه انجام می دهم تا آماده شروع تمرینات شوم. فعلا 

هم که هیچ تمرینی به خاطر کرونا برگزار نمی شود.
 فکر می کنی با تعویق یک ساله المپیک، کاراته ایران  �

چه نتیجه ای در بازی های المپیک ۲۰۲۱ توکیو بگیرد؟
ما شــاید تا یک ماه پیــش می توانســتیم از المپیک 
پیش بینی داشته باشیم، اما الان با این وضعیتی که پیش 
آمده نمی توانیم اظهارنظری داشته باشیم. یک سال دیگر 
تا این بازی ها فرصت مانده و مســیر همــه تغییر کرده. 
نمی دانیم مســابقات دوباره از کی شروع می شود، ضمن 
اینکه هنوز یــک مرحله دیگر از انتخابــی المپیک باقی 
مانده. باید دوباره در این فاصله زمانی نسبت به حریفان 
شــناخت پیدا کنیم. اما ان شــاءاالله ما جزء خوب های این 

المپیک خواهیم بود.
 و صحبت پایانی... �

از مسئولان فدراســیون کاراته، وزارت ورزش و کمیته 
ملی المپیک نهایت تشــکر را دارم کــه بهترین امکانات 
را برایــم مهیا کردند تا در آلمــان پایم را مداوا کنم. آقای 
طباطبایی، رئیس فدراسیون، واقعا برایم دلسوزی کردند. 
هر روز تلفنی حالم را می پرســیدند. امیدوارم مســئولان 
بتوانند به همین شکل شــرایط را مدیریت کنند تا در این 
فاصله یک ســال باقی مانده، تمرینات ورزشکاران بدون 

دغدغه و استرس دنبال شود. 

وجه مشترک باشگاه خصوصی و دولتی در ایران؛
از کنستانت تا اروین

پول می دهیم برای هیچ
 حمیده عباسعلی در گفت وگو با «شرق»:

آن قدر درد داشتم که نه 
می توانستم بنشینم، نه دراز بکشم!
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